
 
 

 

28. September 2020 Aqqalu C.Jerimiassen 

 

I medfør af § 37 stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 

1. Hvor mange penge har Naalakkersuisut brugt på revalideringsforløb af 

førtidspensionister indtil nu? 

2. Hvad er Naalakkersuisuts evaluering ang. resultatet med revalideringsforløb af 

førtidspensionister? 

a. Er arbejdet blevet fuldført efter hensigten? 

3. Har Naalakkersuisut sikret sig at kommunerne kan løfte hele opgaven, når man efter 

planen overfører hovedkonto 30.12.09 til kommunerne i 2022? 

(Medlem af Inatsisartut Aqqalu C. Jerimiassen, Atassut) 

Begrundelse 

Der er førpensionister her i Grønland, der ikke har været i stand til at arbejde i mange år. Blandt 

førpensionisterne er der en bestemt gruppe, som har været svært at gøre arbejdsdygtige igen. Derfor 

har Majoriaq ansat sagsbehandlere, der netop har til opgave for at kunne hjælpe førtidspensionister 

til at arbejde igen. Vi vil derfor gerne vide om disse sagsbehandlere, som kun er ansat i enkelte 

byer, har kunne fuldføre arbejdet efter hensigten. Hensigten er også at overføre dette arbejde som 

findes i hovedkonto 30.12.09, som kommunens ansvar. Det er derfor nødvendigt at spørge om 

kommunerne vil kunne løfte opgaven, hvis arbejdet ikke har haft gode resultater. Det er nødvendigt 

at Naalakkersuisut forklarer hvorledes dette transition vil kunne fuldføres, om kommunerne er klar 

til det, eller om man kunne bruge pengene et andet sted. 

Jeg ønsker at få svar inden 10 arbejdsdage. 


